
Technische vragen Jaarstukken 2015 en Kaderbrief 2016  commissies 6-6-16 en 13-6-16 

Fractie Nr Cie Ged. 
Onder-
werp 

Vraag Antwoord 

PVV 1 cie 
M&F 

Post Jaarstukken blz. 165: “Od 7.1.1 Op doorschuif BTW is 
minder resultaat behaald (minder 
baten, € 531.666, nadeel).” 
 
VRAAG: kunt u de werking van dit 
dekkingsmiddel toelichten, aangeven 
wat het ingeschatte resultaat was en 
verklaren waarom er uiteindelijk minder 
resultaat is geboekt? 

Een commercieel bedrijf kan betaalde BTW terugvragen bij de 
belastingdienst. Een overheid niet. Om een gelijkwaardig speelveld te 
creeeren, kan een provincie of gemeente voor bepaalde aankopen BTW 
terugvragen bij het BTW-compensatiefonds. Deze regeling is zo opgezet, 
dat voor samenwerkingsverbanden de BTW-compensatie wordt 
"doorgeschoven" van het samenwerkingsverband naar de 
samenwerkende partners. De provincie krijgt als partner in zo'n geval de 
teruggevraagde BTW van de BTW op facturen die het 
samenwerkingsverband heeft betaald. Hiertegenover staat, dat de 
bijdrage van de provincie aan het samenwerkingsverband is gebaseerd 
op een bedrag inclusief BTW. De raming van deze post is voor het 
grootste deel gebaseerd op een historisch gemiddelde en kan in 
individuele jaren afwijkingen vertonen. In 2015 was € 2,7 miljoen begroot 
op deze post. Structureel is € 2,3 miljoen opgenomen voor de komende 
jaren. 

PVV 2 Cie 
RWW 

CdK / 
Geldhof 

Jaarstukken blz. 18: “Er is bij de provincie een 
ambtelijke Taskforce 
Vluchtelingenproblematiek 
geformeerd.”VRAAG: wat heeft dat 
gekost, hoe is de Taskforce opgebouwd 
en wat heeft de Taskforce exact 
gedaan? 

De ambtelijke Taskforce Vluchtelingen is in september 2015 in het leven 
geroepen en bestaat uit provinciale medewerkers van diverse 
beleidsvelden. Medewerkers vanuit het toezicht op de huisvesting van 
vergunninghouders nemen zitting in de Taskforce, maar ook vanuit 
ruimtelijke en communicatieve hoek, alsmede uit de hoek van de 
bestuursadvisering wordt deelgenomen aan de Taskforce Vluchtelingen. 
Veel gemeenten ontplooien initiatieven om opvang van vluchtelingen 
dan wel huisvesting van vergunninghouders te realiseren en zoeken 
daarbij ook contact met de provincie. Bovendien zijn er vanuit Provinciale 
Staten in de afgelopen periode diverse vragen gesteld over het 
vluchtelingendossier en is de provincie als grondeigenaar betrokken bij 
de ontwikkelingen inzake opvang op het terrein Crailo. De commissaris 
van de Koning heeft als rijksheer een taak toebedeeld gekregen in het 
vluchtelingendossier. Hem is gevraagd regie te voeren op het dossier in 
de provincie via de zogenaamde provinciale regietafel. Onder 



Fractie Nr Cie Ged. 
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werp 
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voorzitterschap van de CdK als rijksheer zitten de voorzitters van de 
Veiligehidsregio's alsook het COA en de gedeputeerde Ruimte en Wonen 
aan die tafel. Al deze aspecten vragen om ambtelijke ondersteuning. Om 
in die behoefte te voorzien, is de Taskforce opgericht. De oprichting van 
de Taskforce leidt niet tot extra kosten. Alle activiteiten die de Taskforce 
ontplooit, worden binnen de reguliere apparaatskosten opgevangen. 

PVV 3 Cie 
RWW 

Post Jaarstukken blz. 122: “Er is meer (ingehuurde) inzet 
gepleegd voor het project Crailo dan 
geraamd naar aanleiding van 
besluitvorming in 2015 over de 
ontwikkeling en verkoop van Crailo en 
de ontwikkelingen rond de opvang van 
vluchtelingen (meer besteed uit Reserve 
Beheer Tijdelijke gronden, € 109.000, 
neutraal).”VRAAG: kunt u aangeven wie, 
wat voor welk bedrag aan ingehuurde 
inzet heeft geleverd & kunt u daarbij het 
bedrag van 109.000 euro toelichten? En 
wat wordt exact bedoelt met 
“neutraal”? 

In 2015 is besloten om de verkoop van Crailo ter hand te nemen, op basis 
van het Ruimtelijk Kader dat is vastgesteld door uw Staten en waarmee is 
ingestemd door de gemeenteraden uit de regio. Hiervoor is een externe 
projectleider aangetrokken. In de loop van 2015 kwam het verzoek aan 
de orde om een deel van Crailo beschikbaar te stellen voor de opvang 
van vluchtelingen. De ingehuurde projectleider heeft zich ook hiermee 
bezig gehouden. Tevens heeft dit geleid tot het versneld uitvoeren van de 
werkzaamheden door de projectleider civiel voor het ruimen en 
detecteren van bommen en granaten op het terrein. Deze 
werkzaamheden zouden anders pas in 2016 worden uitgevoerd. Er is € 
109.000 meer onttrokken uit  de Reserve Beheer Tijdelijke gronden dan 
begroot, waarvan € 91.000,- euro voor het project Crailo (projectleider 
en projectleider civiel) en € 17.500,- t.b.v. BBL. Deze kosten leiden niet 
tot een last voor de jaarrekening, met andere woorden een budgettair 
neutraal resultaat. 

PVV 4  Cie 
RWW 

Post Jaarstukken blz. 327: “De onttrekking voor beheer 
en onderhoud Crailo is € 91.000 hoger 
dan verwacht. Er is meer (ingehuurde) 
inzet gepleegd voor het project Crailo 
dan geraamd naar aanleiding van 
besluitvorming in 2015 over de 
ontwikkeling en verkoop van Crailo en 
de ontwikkelingen rond de opvang van 
vluchtelingen.”VRAAG: wat is exact door 
wie met deze 91.000 euro gedaan? En 

Zie het antwoord op vraag 3 
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hoe verhoudt dit bedrag van 91.000 
euro zich met bedrag van 109.000 euro 
op blz. 122? 

PVV 5 Cie 
EEB 

Bond Jaarstukken blz. 152: “VARA jeugddebatten, 
Nationaal Jeugddebat en VMBO-
jeugddebatten gesubsidieerd.” 
 
VRAAG: wat zijn de exacte provinciale 
kosten van deze jeugddebatten? En 
hoeveel van deze debatten zijn er 
uiteindelijk gehouden? 

De exacte provinciale kosten zijn nog niet te bepalen, omdat de subsidie 
voor het Nationaal Jeugddebat nog niet is vastgesteld. Er is een bedrag 
van maximaal 39.500,- euro verleend. Er zijn 6 debatten gehouden voor 
het VMBO, er is één provinciaal jongerendebat gehouden, en ten 
behoeve van de scholierendebatcompetitie zijn inmiddels twee dagen 
met voorrondes met diverse debatwedstrijden voor 32 scholen 
gehouden. Het slotdebat moet nog plaats vinden. 

PVV 6 Cie 
EEB 

Van der 
Hoek 

Jaarstukken blz. 162: op deze bladzijde wordt 
gesproken over 
jeugdtheatergezelschappen Aya en De 
Toneelmakerij.VRAAG: wat zijn de 
exacte provinciale kosten voor deze 
jeugdtheatergezelschappen en wat 
hebben ze daarvoor gedaan? 

AYA: subsidie 2015 97.500,- euro t.b.v. 26 voorstellingen in NH. 
Toneelmakerij: subsidie 2015 260.000 euro t.b.v.:71 voorstellingen in NH 
buiten Amsterdam;53 schoolvoorstellingen in NH buiten Amsterdam;42 
educatieve activiteiten/workshops in NH buiten Amsterdam 

PVV 7 Cie 
EEB 

Van der 
Hoek 

Jaarstukken ALGEMENE VRAAG: kunt u aangeven 
hoeveel banen door de ontwikkeling en 
toepassing van duurzame energie in 
Noord-Holland zijn gecreëerd in 2015? 
En hoeveel provinciale 
investeringen/subsidies zijn daarvoor 
ingezet? 

Nee, dat houden wij niet bij. Wat er aan subsidies en provinciale 
investeringen wordt gedaan in het kader van duurzame energie is terug 
te vinden in de programmabegroting. 

D66 8 Cie 
EEB 

Bond Jaarstukken   Is uit de jaarrekening te halen hoeveel 
de verkoop van gronden die 
aanvankelijk voor WRM waren heeft 
opgebracht? Dit in relatie tot 15 mln die 
in de kadernota is opgenomen voor “De 
Kop werkt”. Waar is deze informatie te 

De verkoopopbrengst van onroerend goed, dat is aangekocht ten 
behoeve van het WRM, bedraagt in 2015 € 4.423.702,39. Dit bedrag is 
ook vermeld in de Jaarrekening 2015 in tabel 1 van de paragraaf 
Grondbeleid. 
Deze gronden zijn destijds aangekocht met een specifiek krediet. Bij 
verkoop wordt de balanswaarde verrekend met het krediet. Eventuele 
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vinden in de jaarrekening? Graag een 
overzicht van deze opbrengsten. 

winst/verlies komt ten bate/laste van de algemene middelen. 
Het krediet voor de aankoop van de Wieringerrandmeer gronden  heeft 
geen revolverend karakter. Bij verkoop van grond binnen dit gebied, valt 
het krediet automatisch vrij. 

D66 9 Cie 
EEB 

Van der 
Hoek en 
Bond 

Jaarstukken Pagina 156 jaarrekening 2015: Het is net 
niet meer gelukt om de subsidies te 
verlenen in het kader van de verruiming 
van de uitvoeringsregeling restauratie 
rijksmonumenten in 2015 (minder 
besteed, € 5,4 miljoen). Ze zijn 
inmiddels in januari 2016 verleend. Het 
gaat om € 5 mln uit de reserve 
Monumenten (Mr. F.J. 
Kranenburgfonds) en € 400.000 reserve 
Werkgelegenheid en Economie € 
400.000. Waarom zijn deze subsidies te 
laat verleend? 

De subsidies zijn niet te laat verleend. In de uitvoeringsregeling 
restauraties rijksmonumenten 2015 staat namelijk dat GS uiterlijk 15 
januari 2016 over de aanvragen besluiten. Dit staat gelijk aan een 
verwerkingsperiode van dertien weken na uiterste aanvraagdatum (17 
sept 2015). Wel is het zo dat de verplichtingen daarmee niet in 2015 zijn 
aangegaan. Om dat in het vervolg te voorkomen zal de indieningstermijn 
in de uitvoeringsregeling restauraties rijksmonumenten m.i.v. 2016 
worden vervroegd.  De indieningstermijn voor de uitvoeringsregeling 
2016 zal zodanig zijn dat GS nog in 2016 kunnen besluiten tot verlening. 

D66 10 Cie 
NLM 
encie 
M&F 

Talsma 
en Post 

Jaarstukken  Hoe wordt de toename van middelen 
vanuit de decentralisatie van 
natuurtaken en verkeer -en 
vervoerstaken naar de provincie 
duidelijk zichtbaar gemaakt voor PS? 
Graag een toelichting op de wijze van 
verantwoorden en verwijzing naar 
betreffende documenten. 

In de Begroting 2016 is een overzicht opgenomen in Programma 8 onder 
operationeel doel 8.1.1 (blz 120)  waarin de opbouw (inclusief alle 
decentralisatie uitkeringen) zijn opgenomen. Dit is gedaan op basis van 
de meicirculaire van het provinciefonds van dat jaar. Wijzigingen in de 
omvang van DU's zullen bij de begrotingswijzigingen vermeld worden 
voor het lopende jaar. Vanaf 2017 zijn de uitkeringen voor natuurtaken 
en verkeer-en vervoerstaken opgenomen als integraal onderdeel van het 
provinciefonds. Omdat dan ook een nieuw verdeelmodel voor het 
provinciefonds wordt vastgesteld, zijn deze posten niet meer afzonderlijk 
in het provinciefonds te onderscheiden. In het coalitieakkoord (pag. 24) is 
afgesproken dat de BDU middelen blijvend worden ingezet voor de 
uitvoering van het provinciaal verkeer- en vervoerbeleid. 

Partij 
voor de 

11 Cie 
NLM 

Bond Jaarstukken Kan GS aangeven waaruit blijkt dat in 
2015 meer dan 5% biologisch areaal is 

In de toelichtende tekst van de Jaarrekening is op pagina 131 nog een 
extra toelichting gegeven: "5.3.4.04 Naar verwachting zal in 2015 het 
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Dieren gerealiseerd? Graag aangeven hoeveel 
meer dan 5% is gerealiseerd en waar dit 
cijfer op is gebaseerd. Zie blz. 131 van 
de Jaarrekening, onder 5.3.4.04: 
Stimuleren van de vergroting van het 
biologische areaal - Meer dan 5% 
biologisch areaal in 2015 gerealiseerd. - 
Conform.  

biologisch areaal 6500 ha. bedragen wat  ongeveer 5% van het totaal is. 
[...]" Er is sprake geweest van een inschatting, omdat op het moment van 
het opstellen van de jaarrekening de definitieve cijfers nog niet bekend 
waren. Deze cijfers zijn ons in het eerste kwartaal van 2016 beschikbaar 
gesteld. Voor de biologische landbouw in Noord-Holland is in 2015 
uiteindelijk 4,8% (2e plek procentueel gezien in Nederland) gerealiseerd 
met 369 ondernemers, 6020 ha en nog 190 ha in omschakeling. Bron: 
http://www.skal.nl/over-ons/nieuws/biologisch-per-provincie-in-2015 

CU SGP 12 Cie 
M&F 

Post Jaarstukken In Programma 4: blz. 92, staat bij de 
baten dat deze negatief zijn. In de 
toelichting op blz. 93 lijkt het erop dat 
er juist meer baten zijn in plaats van 
minder. Kunt u nader toelichten wat de 
achtergrond hiervan is? 

Het is gebruikelijk in een begroting dat baten met een minteken worden 
gepresenteerd en lasten ("budgetten") positief. Omdat dit inderdaad 
voor verwarring kan zorgen, gebruiken wij in de teksten bij voorkeur de 
termen voordelig en nadelig voor het resultaat en staat onder iedere 
tabel vermeld dat een positief VERSCHIL voordelig is. 

CU SGP 13 Cie 
RWW 

Geldhof Jaarstukken In Programma 6 op blz. 113 wordt 
genoemd dat er een onderbesteding 
van circa 2 miljoen is op stads- en 
dorpsontwikkeling. Wat is hiervan de 
achtergrond? Zijn er onvoldoende 
aanvragen geweest? 

De Uitvoeringsregeling stad- en dorpsontwikkeling Noord-Holland 2015 is 
een uitwerking van het Noord-Hollands Impulspakket Werkgelegenheid 
en Economie (amendement A 2-2 ‘stads- en dorpsontwikkeling’ c.q. 
‘fonds economie en werkgelegenheid’) en op 18 november 2014 door GS 
vastgesteld. Insteek was het op korte termijn stimuleren van de 
economie door stokkende stads- en dorpsontwikkelingsprojecten met 
een financiële impuls tot (verdere) uitvoering te brengen. In de 
subsidieregeling zijn daarvoor voorwaarden opgenomen waarbij het o.a. 
moest gaan om stokkende stads- en dorpsontwikkelingsprojecten die 
eind 2016 gerealiseerd zouden zijn. Er waren wel voldoende aanvragen, 
maar een aantal aanvragen konden niet aan een of meerdere van de 
subsidievoorwaarden voldoen en moesten om die reden worden 
afgewezen.  

CU SGP 14 Cie 
EEB 

Jaap 
Bond 

Jaarstukken In Programma 6 op blz. 149 
onder Operationeel doel 6.3.3 staat 
dat er zijn uitgaven geweest in 2015 
m.b.t. de jeugdzorg. Heeft dit te maken 

In 2015 zijn er geen nieuwe activiteiten/opdrachten gestart voor 
jeugdzorg, er is alleen sprake geweest van afwikkeling van lopende 
activiteiten/opdrachten. Zo hebben een aantal verrekeningen met 
uitgaven van 2014 (en daarvoor) plaatsgevonden, zie de toelichting bij de 
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met het afwikkelen van de transitie of 
zijn deze middelen op een andere 
manier besteed? Zo ja, op welke wijze? 
In de toelichting wordt gesproken over 
verlening van subsidies. 

tabel. De genoemde subsidies in de toelichting zijn reeds in eerdere jaren 
verleend, maar zijn in 2015 lager vastgesteld. 

50 
PLUS 

15 Cie 
EEB 
en 
NLM 

Remkes, 
Van der 
Hoek, 
Talsma 

Jaarstukken  Op pag. 27 (Openbaar bestuur) staat 
onder de toelichting dat de 
apparaatskosten op Handhaving en 
Openbare orde lager zijn uitgevallen als 
gevolg van lagere personele bezetting 
wegens het niet invullen vacatures ivm 
komst medewerkers IBT. Vraag: Blijft dit 
zo de komende jaren? 

Nee, de invulling van vacatures is in 2015 tijdelijk uitgesteld vanwege de 
vaststelling van een nieuw inrichtingsplan voor afdeling Kabinet in 2015 
en de behorende transitie van de medewerkers van de oude sectoren 
Kabinet en IBT naar de nieuwe sector Kabinet.   

50PLUS 16 Cie 
EEB 

Remkes Jaarstukken  Op pag. 14 staat onder de toelichting 
(Openbaar bestuur) dat 90% van de 
risico-objecten zijn opgenomen in de 
risicokaart.  
Vraag: Waarom niet 100%? 

De ambitie is 100%. Realistisch is 90%. De provincie is afhankelijk van 
gegevens van gemeenten en andere instanties. Er is geen sanctie 
instrument aanwezig voor het verkrijgen van de benodigde gegevens. 
Wel worden gemeenten, als daar aanleiding toe is, aangesproken op het 
onvoldoende aanleveren van gegevens. 

50PLUS 17 Cie 
M&F 

Post Jaarstukken  Op pag. 50. van Programma 
Bereikbaarheid staat een aantal 
projecten die vertraging oplopen door 
problemen in grondverwerving of door 
procedures, en/of contract naleving. 
Vraag: Kan GS aangeven of de financiële 
consequenties hiervan als die 
veroorzaakt worden door derden 
kunnen worden verhaald? Zo nee, 
waarom niet?  Kan GS de totale 
financiële consequenties nadelig voor 
de Provincie aangeven? 
Zelfde vraag voor alle projecten die 

Als het contractueel is vastgelegd en de contracten worden niet 
nageleefd, dan proberen wij vanzelfsprekend de financiële consequenties 
te verhalen op derden. Wij kunnen niet de totale financiële 
consequenties van de vertragingen aangeven. Het komt overigens zelden 
voor dat vertragingen leiden tot verhoging van kredieten in het PMI en 
het PMO. Voor de rapportages over de afzonderlijke projecten verwijzen 
wij u naar de voortgangsrapportages in het PMI en PMO. 



Fractie Nr Cie Ged. 
Onder-
werp 

Vraag Antwoord 

vertraging oplopen genoemd op pag. 55 
en 59 en 60? 

50PLUS 18 Cie 
EEB 

Bond Jaarstukken  Op pag. 179 van Programma 4 staat het 
project en risico’s omschreven rondom 
Distriport.De gronden zijn nog steeds in 
eigendom Provincie. Vraag: Kan GS 
aangeven wat de stand van zaken is 
rondom de rechtszaak m.b.t. de 
ontwikkelaars en of zij nog positief 
gestemd zijn dat gronden worden 
verkocht door Provincie en/of de 
afwaardering reeds een feit is van € 12,3 
miljoen? 

De stand van zaken m.b.t. Distriport is dat de provincie in hoger beroep 
in het gelijk is gesteld, Distriport c.s. een cassatieprocedure zijn gestart 
en dat de provincie op zeer korte termijn een schadestaatprocedure zal 
starten.De verwachting is dat de procureur-generaal op 8 juli 2016 zijn 
advies aan de Hoge Raad inzake de cassatie bekend maakt. GS willen nog 
voor de zomer een besluit nemen over de verdere ontwikkeling van 
Distriport en deze keuze voorleggen aan PS.De afwaardering van circa € 
25,8 mln naar € 13,1 mln is inmiddels een feit. 

50PLUS 19 Cie 
M&F 

Post Jaarstukken Op pag. 181 Programma 4, staat dat er 
een tekort dreigt van € 16,29 miljoen 
voor de Westfrisiaweg wegens minder 
geld vanuit het Rijk (2e kraal niet 
betaald wegens bezuinigingen en 
minder geld vanuit gemeenten.)Vraag: 
Kan GS aangeven waarom het Rijk 
tussentijds de spelregels heeft 
veranderd en er mee weg komt de 
toegezegde 2e kraal aan bezuinigingen 
niet te betalen? Gaat GS hier tegen nog 
actie ondernemen? 

De tweede kraal is tot stand gekomen via het amendement Rouwe 
(Tweede Kamer, december 2010, 32500-XII nr. 12). De dekking is echter 
(Amendement 32500-A nr. 13) door de Tweede Kamer verworpen. Bij 
brief van 14 juni 2011 (kenmerk IENM/BSK-2011/75625) heeft de 
Minister inzicht gegeven de uitwerking/prioritering van projecten op 
basis van de concept-Structuurvisie Infrastructuur en Ruimte. Daarin 
wordt ook gemeld dat het rijk wil inzetten op “Verbeteringen aan de N23 
conform het eerdere amendement Rouwe (32500-XII nr. 12). Dit 
amendement wordt gedekt uit de middelen na 2020.”In 2012 wordt 
echter besloten dat er moet worden bezuinigd op het 
Infrastructuurfonds. Ondanks protesten van GS met de insteek niet 
akkoord te gaan met het schrappen van de bijdrage 2e kraal 
Westfrisiaweg van 11,6 mio euro omdat dit een versnellingsproject uit 
Crisis- en Herstelwet is en schrappen in strijd is met het uitgangspunt dat 
projecten die besluitvorming hebben doorlopen / in realisatiefase zitten 
ongemoeid blijven, zet de minister de bezuiniging door. In haar brief van 
13 februari 2013 geeft de Minister een toelichting: ze blijft op haar 
standpunt: herprioritering leidt er toe dat de tweede kraal N23 wordt 
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teruggetrokken.  Op dat moment is er nog geen sprake van een  
beschikking en ontbreekt een juridische titel om tegen het besluit van de 
Minister op te komen.Gedeputeerde Staten hebben Provinciale Staten bij 
brief van 28 februari 2013 (kenmerk 149209/150052)  uitgebreid 
geïnformeerd over de bezuinigingen op het Infrastructuurfonds. 

50PLUS 20 Cie 
EEB 

Bond Jaarstukken  Op pag. 213 Programma 7 staat onder 
leningen dat het Polanenpark een lening 
heeft uitstaan van € 23 miljoen en dat 
de schuld van de vennootschap eind 
2015 € 17,261.255,. bedroeg.Vraag GS: 
Denkt GS die schuld nog binnen te halen 
en kunnen de financiële consequenties 
voor de Provincie aangegeven worden? 

PS hebben op 23 mei j.l. ingestemd met de herfinanciering van 
PolanenPark. Dit houdt in dat PolanenPark een nieuwe financiering regelt 
bij de BNG, de provincie borg staat voor deze financiering, de provincie 
contragaranties krijgt van de gemeente Haarlemmerliede en 
Spaarnwoude, de SADC en de RON, en dat PolanenPark de schuld aan de 
provincie volledig terugbetaalt. 

PVV 21 Cie 
M&F  
Cie 
RWW 
cie 
EEB 

Post  
Geldhof 
Bond 

Kaderbrief blz. 6: “Een toenemende instroom van 
vluchtelingen kan tot gevolg hebben dat 
landen het Schengenverdrag buiten 
werking stellen, met een negatief effect 
op het Nederlands bbp.” 
 
VRAAG: kunt u gedetailleerd aangeven 
waarop de aanname is gebaseerd dat bij 
een eventueel buiten werking stellen 
van het Schengenverdrag het 
Nederlands bbp negatief wordt 
beïnvloed?  En kunt u een inschatting 
geven van de gevolgen voor de 
ontwikkeling van het Noord-Hollands 
bbp, investerings- + vestigingsklimaat en 
woningmarkt tussen 2017 en 2020 door 
de instroom van asielzoekers? 

Nee, dit kan niet. Zoals in de eerste zin van paragraaf 3.2 is aangegeven, 
bevat deze paragraaf een beschrijving van de macro-economische 
vooruitzichten zoals geschetst door het Centraal Planbureau. Het betreft 
hier geen weergave van de opvattingen van het college. Voor het 
antwoord op deze vraag verwijzen wij daarom naar de site van het CPB. 

PVV 22 Cie Bond Kaderbrief  “Een Brexit kan via het kanaal van de Nee, dit kan niet. Zoals in de eerste zin van paragraaf 3.2 is aangegeven, 
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EEB handel op termijn een negatief effect 
hebben op de Europese en Nederlandse 
economie.”VRAAG: kunt u gedetailleerd 
aangeven waarop aanname is 
gebaseerd dat bij een eventueel Brexit 
via het kanaal van de handel op termijn 
een negatief effect kan hebben op de 
Nederlandse economie?  

bevat deze paragraaf een beschrijving van de macro-economische 
vooruitzichten zoals geschetst door het Centraal Planbureau. Het betreft 
hier geen weergave van de opvattingen van het college. Voor het 
antwoord op deze vraag verwijzen wij daarom naar de site van het CPB. 

PVV 23 Cie 
EEB 
cie 
NLM 

Van der 
Hoek / 
Talsma 

Kaderbrief blz. 19: “Voor de intensivering van onze 
wettelijke taken op het gebied van 
energiebesparing in de industrie ramen 
wij € 170.000 per jaar. Hiervan is een 
gedeelte bestemd voor de taken vanuit 
de OD NZKG. Daarnaast wordt een 
gedeelte ingezet om onze faciliterende 
en ondersteunende rol te versterken.” 
 
VRAAG: welk gedeelte van de 170.000 
euro wordt ingezet om de faciliterende 
en ondersteunende rol van de provincie 
te versterken en wat wordt voor het 
betreffende bedrag gedaan? 

Van dit bedrag wordt 70.000 ingezet voor de faciliterende en 
ondersteunende rol. Hierbij gaat het specifiek om onderzoek, monitoring, 
kennisdeling en het ondersteunen van bedrijven en industrie met hun 
opgave om te verduurzamen 

PVV 24 Cie 
EEB 

Remkes Kaderbrief blz. 23: “Voor de organisatie van de 4 
mei herdenking en 5 mei viering is in de 
vergadering van de CdK’s in 2013 
besloten dat de provincie Noord-
Holland in 2017 verantwoordelijk is voor 
het programma. De kosten die hiermee 
gepaard gaan zijn berekend op € 
300.000.”VRAAG: kunt u misschien al 
een inschatting geven aan welke 

De inschatting van de kosten zijn gebaseerd op ondermeer de ervaringen 
de provincie Groningen die in 2016 de organisatie voor haar rekening 
genomen heeft. Naast de zogenaamde reguliere activiteiten in het kader 
van 4 en 5 mei zoals de 5-mei lezing heeft de provincie Groningen 
activiteiten voor haar inwoners georganiseerd. Welke activiteiten de 
provincie Noord-Holland gaat organiseren is nog niet bepaald en nog 
onderwerp van overleg. 
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activiteiten dit bedrag besteed gaat 
worden? 

PVV 25 Cie 
EEB 
en 
RWW 

Bond Kaderbrief blz. 29: “In de afgelopen vier jaar 
leverde de provincie jaarlijks een 
bijdrage aan het Regionaal Budget 
Innovatie van de MRA van ongeveer 1,5 
miljoen … De provinciale bijdrage voor 
het Regionaal Budget is bij de 
bezuinigingstaakstelling in 2015 met 
ingang van 2017 geschrapt. Bij deze 
Kaderbrief wordt de bijdrage opnieuw 
ingesteld.” VRAAG: welke resultaten 
moeten worden geboekt d.m.v. deze 
bijdrage? En welke resultaten zijn er 
geboekt in de jaren dat deze bijdrage is 
gegeven?  

deze bijdrage moet zorgen voor groei van de economie en welvaart in de 
Metropoolregio Amsterdam en een toename van innovatie in de 
Metropoolregio. Het laatste is een belangrijk elementen ter versterking 
van de internationale concurrentiepositie van de Metropoolregio en van 
Noord-Holland.  Onderdeel hiervan vormt een ondersteuning van de 
projecten en activiteiten die door de Amsterdam Economic Board 
worden ontwikkeld en gecoördineerd. De provincie is lid van deze board 
.De afgelopen jaren heeft de provincie deze bijdrage ook geleverd, aan 
het Regionaal Budget Innovatie van de Metropoolregio. De provinciale 
bijdrage vorm circa 30% van het Regionaal Budget (jaarlijks circa 5,5 
miljoen groot). De overige 70% wordt door andere regionale partners 
bijdragen, hoofdzakelijk gemeenten in de Metropoolregio. Daarnaast is 
er per project een verdubbeling in de vorm van private bijdragen 
(bedrijfsleven, kennisinstellingen). De bijdrage uit het Regionaal Budget 
vormt nooit meer dan 50% van de totale begroting van een 
project.Enkele voorbeelden van projecten en activiteiten die de 
afgelopen jaren mogelijk zijn gemaakt:-Amsterdam Green Campus-
Startup MRA-Onderwijs & arbeidsmark: Techcampus IJmond, opleiding 
procestechnologie-Strategische agenda toerisme MRA-Platform 
Bedrijventerreinen en kantoren-Economische Verkenningen MRA 

PVV 26 Cie 
EEB 

Bond Kaderbrief blz. 32: (de kop werkt)“Dat initiatief 
vanuit de regio krijgt nu dus vorm en zal 
mogelijk in de nabije toekomst leiden 
tot een financieringsverzoek aan de 
provincie.”VRAAG: wordt daar al een 
bedrag voor gereserveerd? 

Zoals alle voorstellen in de categorie ‘nog niet volledig 
uitvoeringsgereed’, moet het voorstel nog verder uitgewerkt worden en 
zijn dus nu niet al de volledige budgetten in de begroting opgenomen. 
Nadat de onderwerpen uitvoeringsgereed zijn gemaakt, zal nadere 
besluitvorming worden voorgelegd. 

PVV 27 Cie 
M&F 

Post Kaderbrief blz. 35: “Tot en met verwerking van 
paragraaf 5.4 categorie 1 is het totaal 
van de meerjarenraming sluitend. Het 

Het incidenteel nadelige saldo wordt veroorzaakt doordat zowel in het 
coalitieakkoord als in deze kaderbrief incidentele posten zijn opgenomen, 
die stoppen na 2019, tenzij er nieuwe besluiten worden genomen. 
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nadelig saldo in de jaren 2017, 2018 en 
2019 is incidenteel en kan daarom 
incidenteel worden opgevangen door 
het restant in 2016. Van het restant in 
2016 blijft dan nog € 6 miljoen over. In 
2020 is er weer een voordelig saldo van 
€ 13,99 miljoen.” 
 
VRAAG: kunt u een toelichting geven 
waarom het nadelige saldo in de jaren 
2017 t/m 2019 incidenteel is?  

Hierdoor is het saldo zoals dat nu wordt gepresenteerd, vanaf 2020 weer 
positief. In iedere begroting is een uitgebreide tabel opgenomen van 
incidentele en structurele posten in onze begroting.  

GroenLi
nks 

28 Cie 
EEB 

Bond Kaderbrief p. 6: Kan er meer duidelijkheid worden 
gegeven over de mogelijk negatieve 
gevolgen van een Brexit voor de Noord-
Hollandse economie (als onderdeel van 
de Nederlandse en Europese 
economie)?  

Nee, hiervoor hebben wij  op provinciaal niveau onvoldoende gegevens 
beschikbaar. De gevolgen zijn daarnaast afhankelijk van de afspraken die 
mogelijkerwijs na een eventuele Brexit worden gemaakt. Wij verwijzen 
naar het Centraal planbureau dat hiernaar onderzoek heeft gedaan voor 
Nederland. 

GroenLi
nks 

29 Cie 
M&F 

Post Kaderbrief p. 15 Onder B: 2,6 miljoen van het 
positieve resultaat is al toegevoegd aan 
budgetten 2016 door eerdere PS 
besluiten. Welke zijn dat geweest en 
welke bedragen waren daar mee 
gemoeid? 

Het betreft de in de eerste begrotingswijziging 2016 doorgeschoven 
budgetten voor uitgestelde intenties en coalitieakkoord. Zie voor een 
specificatie de eerste begrotingswijziging 2016. 

GroenLi
nks 

30 Cie 
M&F 

Post Kaderbrief Onder C: bij de administratieve 
correcties gaat het elk jaar om 
honderdduizenden en soms zelfs 
miljoenen euro’s per jaar. Graag meer 
inzicht waar die bedragen uit zijn 
opgebouwd. 

In deze post worden alleen effecten opgenomen van administratieve 
bijstellingen die het gevolg zijn van de jaarlijkse financieel technische 
beoordeling van de begrotingsposten. Het betreft de bijstelling van de 
stelpost indexeringen op basis van de uitputting van voorgaande jaren en 
de prognose voor de toekomst, de bijstelling van de stelpost 
afrekeningsverschillen in 2016 op basis van de recente prognose 2016 en 
een effect van het opstellen van de jaarschijf 2020 m.b.t. de 
kostenverdeelstaat van de apparaatskosten, die nog niet eerder in detail 
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was doorgerekend tot dit 4e jaar. Zie de tabel onderin voor de uitsplitsing 
van de bedragen. 

GroenLi
nks 

31 Cie 
EEB 
cie 
NLM 

Van der 
Hoek en 
Talsma 

Kaderbrief p. 19 Onder N: Voor toezicht op 
energiebesparing bij industrie wordt 
170.000 euro uitgetrokken. Wat kan 
daarmee gedaan worden? 

Dit bedrag wordt gaat gedeeltelijk naar de OD NZKG voor hun inzet ( € 
100.000) bij bedrijven om te voldoen aan hun wettelijke verplichtingen 
inzake besparing en 70.000 voor onderzoek, monitoring, kennisdeling en 
het ondersteunen van bedrijven en industrie met hun opgave om te 
verduurzamen.  

GroenLi
nks 

32 Cie 
EEB 

Talsma Kaderbrief p.24 onder AB wat is de stand van zaken 
rondom Geestermambacht?  

De provincie Noord-Holland stapt per 1 januari aanstaande uit dit 
recreatieschap. De onderhandelingen over de uittreedvoorwaarden 
verlopen moeizaam. Naar verwachting is er medio juli meer duidelijkheid 
of partijen er met elkaar zijn uitgekomen over de hoogte van de 
uittreedsom. 

GroenLi
nks 

33 Cie 
RWW 

Loggen Kaderbrief p. 26 onder AE: er wordt in de tekst 
gesproken over een bedrag van 1,5 
miljoen dat nodig is; in de regel op 
pagina 25 staat echter slechts een 
bedrag van in totaal 1,1 miljoen 
gereserveerd. Hoe is dat  verschil te 
verklaren? 

Het betreft een tikfout. Het bedrag van € 1,1 miljoen is juist. 

GroenLi
nks 

34 Cie 
NLM 

Bond Kaderbrief p. 28-29 onder AI: De subsidie voor 
boerenlandpaden is blijkens de tekst 
van de Kaderbrief succesvol geweest. 
Zouden wij het onderzoek naar het 
effect van de regeling mogen 
ontvangen? Klopt het dat er alleen 
middelen worden gevraagd voor de 
instandhouding van het bestaande 
netwerk en een kleine uitbreiding van 
10 km in een periode van 5 jaar en dat 
daarmee de bestaande regeling feitelijk 
komt te vervallen? 

Naar verwachting kan eind 2016  ruim 100 km boerenlandpad zijn 
gerealiseerd. De middelen die nu gevraagd worden zijn bedoeld voor het 
in standhouden van de boerenlandpaden voor de aankomende 5 jaar, 
inclusief een kleine uitbreiding van 10 km. De regeling wordt in de 
periode 2017-2021 doorgezet. Voor de periode na 2021 worden nu nog 
geen middelen gevraagd. Zonder nieuwe middelen na 2021 zal het niet 
mogelijk zijn om de Boerenlandpadregeling voort te zetten. Het gevolg is 
dat er knelpunten zullen ontstaan in meerdere wandelroutenetwerken. 
Het onderzoeksrapport “Evaluatie huidige Boerenlandpadregeling 
provincie Noord-Holland” is bijgevoegd.  
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GroenLi
nks 

35 Cie 
EEB 
en 
RWW 

Bond en 
Geldhof 

Kaderbrief p. 29 onder AK: GS stelt voor jaarlijks 1,5 
miljoen euro beschikbaar te stellen voor 
het Regionaal Budget Innovatie van de 
MRA, een bedrag dat eerder 
wegbezuinigd is. Kan GS aangeven 
welke nieuwe feiten er zijn om op dat 
eerdere besluit terug te komen?  We 
kunne lezen dat er veel belangstelling is 
voor de regeling. Is er ook onderzoek 
gedaan naar de effectiviteit van dit 
budget? Waar werd het budget in het 
verleden zoal voor ingezet? 

begin 2016 is er een ruimtelijk-economische actieagenda voor de 
Metropoolregio ondertekend door de provincie en door gemeenten in de 
regio. Hierin staan afspraken en acties op het gebied van economische 
groei en innovatie. Het Regionaal Budget is een belangrijk middel om 
deze acties mee uit te voeren. Daarnaast zal naar verwachting in het 
najaar van 2016 een breder Metropoolregio-convenant worden 
ondertekend door de regionale overheden. Aan de economische ambities 
die daar naar verwachting in zullen staan (in het verlengde van de 
actieagenda) kan voor een belangrijk deel ook met het Regionaal Budget 
worden gewerkt.Er is geen systematisch onderzoek gedaan naar de 
effectiviteit van het budget. Dit is deel ook lastig meetbaar, aangezien 
economische data (werkgelegenheid, economische groei) moeilijk te 
relateren zijn aan individuele projecten.Voor een overzicht van waar het 
budget in het verleden voor is ingezet, zie hierboven bij vraag 25. 

Groenli
nks 

36 Cie 
EEB 

Bond Kaderbrief p. 32 onder AO: Bij De Kop Werkt wordt 
een bedrag geraamd van 7,5 miljoen 
euro. Kunnen wij inzicht krijgen in de 
manier waarop dit bedrag tot stand is 
gekomen? Uit welke onderscheiden 
bedragen bestaat deze raming? 

Het gedrag van 7,5 mln is een eerste inschatting. Zoals alle voorstellen in 
de categorie ‘nog niet volledig uitvoeringsgereed’, moet het voorstel nog 
verder uitgewerkt worden. De vier gemeenten in de Kop werken op dit 
moment aan een uitvoeringsprogramma en een begrotingsopzet, dit zal 
leiden tot een financieringsverzoek aan de provincie. Wij hebben van de 
gemeente vernomen dat het totale verzoek rond de 15 miljoen zal zijn. In 
onze eerste raming hebben we dit bedrag over 2 jaar verspreid. Nadere 
uitwerking zal nog nodig zijn en dan zal ook duidelijk worden hoe dit 
bedrag is opgebouwd. 

GroenLi
nks 

37 Cie 
NLM 

Talsma Kaderbrief p. 38 In antwoord op eerdere vragen 
van GroenLinks en de Partij voor de 
Dieren over de financiering van het NNN 
antwoordde GS (2015-87, pagina 5) dat: 
“Het verschil tussen benodigde 
middelen en de daar tegenover staande 
dekking bedraagt, op basis van thans 
bekende gegevens, € 135 miljoen. Tot 

Nee, dat is niet het geval. 
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2022 bevat de Reserve Groen echter 
voldoende middelen om 
geprogrammeerde projecten te kunnen 
dekken.”  Is het tekort dat er vanaf 2022 
ontstaat voor de realisatie van het 
Natuurnetwerk Nederland 
meegenomen in de provinciale 
exploitatie in meerjarenperspectief? 

GroenLi
nks 

38 Cie 
M&F 

Post Kaderbrief p.39 Er zou volgens de Kaderbrief pas na 
2023 eventueel een financieringstekort 
ontstaan voor nieuwe investeringen. 
Hoe verhoudt deze uitspraak zich tot de 
boodschap van GS in de Memorie van 
Antwoord bij de Begroting 2016 (pagina 
42) dat uit de begroting zou blijken dat 
“vanaf eind 2018 een 
financieringstekort ontstaat van 52,7 
miljoen”. 

In de ramingen van de begroting zit planningsoptimisme. Bij de 
berekening van het verwachte renteresultaat voor de kaderbrief wordt 
gecorrigeerd voor dit planningsoptimisme door uit te gaan van een een 
gemiddelde van de werkelijke afname van de financieringsmiddelen.  

CDA 39 Cie 
RWW 

Bond Kaderbrief pagina 5: ‘Demografische 
ontwikkelingen kunnen ertoe leiden dat 
in sommige regio’s meer ruimte nodig 
zal zijn voor woningen, bedrijven en 
infrastructuur en in andere regio’s juist 
minder. Regionale verschillen nemen 
daarmee toe”. Vraag: In deze alinea 
wordt begonnen met het 
vluchtelingenvraagstuk te noemen. 
Zorgt dit vraagstuk voor een groter 
regionaal verschil dan in de voorgaande 
periode? Of nemen regionale verschillen 
door een andere reden toe en is dat 

De toenemende regionale verschillen in demografische ontwikkeling zijn 
vooral een gevolg van de selectieve groei in het verleden. Hierdoor is de 
bevolking in het zuiden van Noord-Holland gemiddeld jonger dan in het 
noorden. Daarmee ligt de toekomstige natuurlijke aanwas (geboorte min 
sterfte) in het zuiden hoger dan in noorden. Daarnaast speelt ook 
migratie een rol. Reguliere buitenlandse migratie (met studie-, au pair-, 
stage- of arbeidsmotief) is hoger in stedelijke gebieden. Ook zien we de 
afgelopen jaren een toenemende trek naar de steden. Een uitgebreide 
beschrijving van deze ontwikkelingen is te vinden in de rapportage van de 
provinciale prognose te vinden via: https://www.noord-
holland.nl/web/Themas/Ruimtelijke-ordening/Demografie.htm Instroom 
van asielzoekers draagt niet direct bij aan deze regionale verschillen. 
Opvang vindt verspreid door Nederland plaats en na het verkrijgen van 
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sneller dan in de voorgaande periode? 
Heeft deze ontwikkeling mogelijk nog 
gevolgen voor de inzet van provincie op 
het terrein van Ruimtelijke Ordening? 

een verblijfsstatus worden statushouders naar rato van het aantal 
inwoners gehuisvest door de hele provincie. De taakstelling wordt hierbij 
berekend op basis van het huidige inwoneraantal:  x hoeveelheid 
inwoners =  x taakstelling huisvesting vergunninghouders. Deze formule 
is voor alle gemeenten gelijk. 

CDA 40 Cie 
M&F 

Post Kaderbrief  pagina 7: Welke gevolgen hebben de 
uitkomsten van de evaluatie van de 
huidige normeringssystematiek op lange 
termijn? Eerder is hierover een stuk 
gedeeld van het IPO waarin een voorstel 
is gedaan voor een nieuw transparant 
verdeelmodel voor het Provinciefonds. 
Wat zijn de mogelijke gevolgen als dit 
op deze wijze wordt aangenomen? 

Qua ontwikkeling van het provinciefonds valt hier niets over te zeggen. 
Dat zal afhankelijk blijven van de ontwikkeling van de Rijksuitgaven. Het 
IPO heeft voorkeur gegeven aan een variant waarbij de ontwikkleing van 
het provinciefonds wordt gekoppeld aan een bredere grondslag van de 
Rijksuitgaven. Dit zal leiden tot een stabielere ontwikkeling van de 
accressen waardoor de grootte van de mutaties op het vrij besteedbare 
deel van het provinciefonds zullen afnemen. 

CDA 41 Cie 
M&F 
en 
RWW 

Post en 
Geldhof 

Kaderbrief   pagina 18: Hoe wordt 'wettelijke 
ontwikkelingen' gedefinieerd? Waarom 
is regel Q 'omgevingsvisie' bijvoorbeeld 
niet opgenomen onder actualisatie 
bestaand? 

Onder wettelijke ontwikkelingen zijn posten opgenomen, die het gevolg 
zijn van wijzigingen in hogere (landelijke) wetgeving. De omgevingsvisie is 
gebaseerd op de nieuwe omgevingswet en daarom hier opgenomen. 

CDA 42 Cie 
EEB 

Remkes Kaderbrief  pagina 23: Waarom is regel X 
(Organisatie 4 mei herdenking en 5 mei 
viering) niet eerder opgenomen in de 
meerjarenbegroting. Het betreft hier 
toch een besluit uit 2013? 

De nieuwe volgorde van de organiserende provincies is voor wat betreft 
Noord-Holland begin dit jaar definitief vastgesteld. In 2003 heeft de 
provincie voor het laatst de organisatie op zich genomen. 

CDA 43 Cie 
M&F 

Post Kaderbrief    pagina 30: De uitgaven in categorie 
nog niet volledig uitvoeringsgereed zijn 
hoger dan de 6 miljoen euro die als 
restant overblijft. Wat zijn hiervan de 
gevolgen voor het beleid op lange 
termijn? 

De uitgaven in de categorie nog niet volledig uitvoeringsgereed zijn nog 
niet opgenomen in het financieel kader. Op het moment dat deze 
projecten/onderwerpen wel uitvoeringsgereed zijn zal een passende 
dekking voor de uitgaven nodig zijn. De nu beschikbare 6 miljoen kan 
daarbij worden ingezet. Indien er geen extra middelen beschikbaar 
komen, zullen prioriteiten moeten worden gesteld. 

VVD 44 Cie Bond Kaderbrief Regel Y toerisme: Wat is de achtergrond Het betreft een misverstand bij het opstellen van de financiele tabel in 
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EEB van het misverstand waardoor het 
beoogde herstel van de bezuinigingen 
niet helemaal goed is gegaan?  

het coalitieakkoord, waardoor een bedrag in de tabel ontbrak. Dit werd 
pas later geconstateerd, waardoor correctie nu pas plaatsvindt. 

VVD 45 Cie 
EEB 

Bond Kaderbrief Regel Y toerisme: Het coalitieakkoord is 
medio 2015 gesloten waarin staat dat 
meer werk wordt gemaakt van 
toeristisch beleid. Wat is er afgelopen 
jaar gebeurd (sinds medio 2015 tot 
heden) aan toeristisch beleid?  

Vanaf medio 2015 is uitvoering gegeven aan het toeristisch beleid zoals 
dit geformuleerd is in de Economische Agenda 2012-2015. Vanaf 2016 is 
het toerisme beleid voortgezet volgens de hoofdlijnen die in het 
Strategisch Beleidskader Economie zijn vastgesteld. 

VVD 46 Cie 
EEB 

Bond Kaderbrief Regel Y toerisme: Zijn er niet begrote 
uitgaven voorzien in het huidige 
begrotingsjaar? Zijn er beoogde 
uitgaven in het lopende dekkingsjaar? 
Zo ja, waar volgt de dekking? 

Nee, er zijn geen niet begrote uitgaven voorzien. Er zijn wel beoogde 
uitgaven maar in 2016 zijn hiervoor nog middelen opgenomen in de 
begroting. Dekking van de uitgaven in de jaren 2017 en verder komt uit 
de reparatie die middels de Kaderbrief 2017 is voorzien. 

D66 47 Cie 
RWW 

Geldhof Kaderbrief Als gevolg van de omgevingswet vindt er 
een integratie van beleidsvelden plaats. 
Wat is de invloed hiervan op de 
kadernota en komende begroting? Wat 
zijn de consequenties hiervan voor de 
organisatie? 

 De omgevingswet integreert een groot aantal wetten en AMvB’s, tot 1 
wet en 4 AMvB’s. De inwerkingtreding van de Omgevingswet wordt 
voorjaar 2019 verwacht. Er zijn nog geen activiteiten ondernomen om de 
beleidsterreinen die (gedeeltelijk) passen bij de Omgevingswet in de 
begroting te veranderen. De impact van de Omgevingswet voor de 
begroting staat wel op de agenda om te analyseren. Dat is nu nog niet 
mogelijk, aangezien de AMvB’s nog niet zijn goedgekeurd en 
inwerkingtreding pas in voorjaar 2019 verwacht wordt. In de Kadernota 
zijn kosten opgenomen voor het implementeren van de Omgevingswet. 
Deze in de kaderbrief opgenomen kosten zijn niet structureel, maar 
hangen samen met het programma Implementatie Omgevingswet. In het 
kader van de invoering van de Omgevingswet stellen wij de komende 2 
jaar de Omgevingsvisie NH2050 op. De omgevingsvisie integreert het 
Provinciaal Verkeer en Vervoerplan, het Provinciaal Milieubeleidsplan, de 
Watervisie 2021, de Structuurvisie Noord-Holland 2040 en de Agenda 
Groen.In hoeverre deze verandering in de (strategische) beleidsvorming 
voor de fysieke leefomgeving financiële en organisatorische 
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consequenties heeft, is nu nog niet duidelijk. Weliswaar gaan vijf 
planfiguren op in één integrale omgevingsvisie voor de langere termijn 
(horizon 2050), maar onder deze visie komen conform de Omgevingswet 
programma’s te hangen die zich richten op beleid en uitvoering voor de 
korte termijn (0-5 jaar). Deze programma’s kunnen sectoraal zijn (denk 
aan het wettelijk voorgeschreven Regionaal Waterprogramma), 
thematisch (b.v. het  vanuit de EU opgelegde programma Luchtkwaliteit) 
of gebiedsgericht. Aan het opstellen van de Omgevingsvisie NH2050 zijn 
éénmalig kosten verbonden voor het proces van totstandkoming (€ 
1.065.000). Deze zijn opgenomen in de Kaderbrief 2017.Met ingang van 1 
juli 2016 vindt wel in het kader van de Houtskoolschets een herschikking 
plaats van de sectoren binnen de directie Beleid. Bij de nieuwe 
sectorindeling wordt deels aangesloten op de Omgevingswet, 
bijvoorbeeld door de beleidsvelden Water en Milieu samen te brengen in 
de sector Omgevingsbeleid. 

D66 48 Cie 
M&F 

Post Kaderbrief In de Memorie van Antwoord van de 
begroting 2015 heeft u als antwoord op 
vraag 98 van F. de Groot een grafisch 
overzicht verstrekt van de relatieve 
verdeling van het saldo van baten en 
lasten over de programma’s (met daarin 
uitgesplitst de uitgaven voor 
infrastructuur). Hierin werd goed 
duidelijk hoe de verdeling van de 
uitgaven is verdeeld over de kerntaken. 
Kunt u dit overzicht aub actualiseren en 
opnieuw verstrekken? 

De formele vaststelling en bijbehorende administratieve verwerking in 
baten en lasten van het financieel kader in de kaderbrief vindt pas plaats 
bij het opstellen van de begroting. Deze administratieve verwerking is 
nodig om de tabel te kunnen maken. Wij zullen er voor zorgen dat dit 
overzicht bij de begroting beschikbaar komt. 

CU SGP 49 Cie 
M&F 

Post Kaderbrief Blz. 16 Regel E: hoe groot is het netto 
aandeel van de leasebedrijven in de 5,4 
miljoen? 

Ongeveer 1,5 miljoen. 

CU SGP 50 Cie Post Kaderbrief Regel K: blz. 17 De normkosten komen In paragraaf 6.2 lid 2 van de Kaderbrief is vermeld dat in het 8-
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M&F voort uit de herziene nota 
kapitaalgoederen. In hoeverre is 
daarmee het vorig jaar besproken 
probleem opgelost dat wij een tekort 
gaan oplopen op ons meerderen 
onderhoud?  

jarenbeeld, dus tot en met 2024, alle beheer- en onderhoudslasten van 
bestaande en nieuwe (vervangings)investeringen passen binnen het 
totaalbeeld op basis van de normkosten van de herziene NIKG. 
Beleidskeuzes, nieuwe (vervangings)investeringen en andere 
(conjuncturele) ontwikkelingen in de periode na 2024 zijn van invloed op 
de dekking van beheer- en onderhoudslasten en het al of niet ontstaan 
van een tekort.  

50 
PLUS 

51 Cie 
RWW 

Geldhof Kaderbrief   Op pag. 5 van de kaderbrief geeft GS 
aan de noodzaak voor voldoende 
huisvesting verblijfsgerechtigden en dat 
dit tot grote regionale verschillen kan 
leiden. Kan GS aangeven waar er in 
Noord Holland problemen zitten qua 
ruimtelijke opgaven en wat de grote 
problemen zijn voor de woningmarkt, te 
denken valt ook aan verdringen van 
andere woningzoekenden? 

Steller vraagt waar in Noord-Holland problemen zitten qua ruimtelijke 
opgaven en wat de grote problemen zijn voor de woningmarkt. 
Aanleiding voor deze vraag is dat steller in de Kaderbrief leest dat GS de 
noodzaak voor voldoende huisvesting van verblijfsgerechtigden 
aangeven en dat dit tot grote regionale verschillen kan leiden. In de 
Kaderbrief is die relatie niet zo gelegd, maar is gesteld dat demografische 
ontwikkelingen ertoe kunnen leiden dat in sommige regio’s meer ruimte 
nodig zal zijn voor woningen, bedrijven en infrastructuur en in andere 
regio’s juist relatief minder. Deze toenemende regionale verschillen in 
demografische ontwikkeling zijn vooral een gevolg van de selectieve 
groei in het verleden. Hierdoor is de bevolking in het zuiden van Noord-
Holland gemiddeld jonger dan in het noorden. Daarmee ligt de 
toekomstige natuurlijke aanwas (geboorte min sterfte) in het zuiden van 
de provincie hoger dan in noorden. Daarnaast speelt ook migratie een 
rol. Reguliere buitenlandse migratie (met studie-, au pair-, stage- of 
arbeidsmotief) is hoger in stedelijke gebieden. Ook zien we de afgelopen 
jaren een toenemende trek naar de steden. Een uitgebreide beschrijving 
van deze ontwikkelingen is te vinden in de rapportage van de provinciale 
prognose te vinden via: https://www.noord-
holland.nl/web/Themas/Ruimtelijke-ordening/Demografie.htm Instroom 
van asielzoekers draagt niet direct bij aan deze regionale verschillen. 
Opvang vindt verspreid door Nederland plaats en na het verkrijgen van 
een verblijfsstatus worden statushouders naar rato van het aantal 
inwoners gehuisvest door de hele provincie. De taakstelling wordt hierbij 
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berekend op basis van het huidige inwoneraantal:  x hoeveelheid 
inwoners =  x taakstelling huisvesting vergunninghouders. Deze formule 
is voor alle gemeenten gelijk. Aangezien de druk op de woningmarkt 
hoger is in Noord-Holland Zuid zal het behalen van deze taakstelling hier 
een grotere opgave zijn dan in het noorden van de provincie. 

50 
PLUS 

52 Cie 
RWW 

Geldhof Kaderbrief Op pag. 5 staat dat GS vindt dat 
woningbouw rondom Schiphol mogelijk 
dient te blijven, zelfs binnen de 20KE 
contour, kan GS aangeven waar men 
specifieke mogelijkheden ziet en of die 
juridisch haalbaar zijn? 

Wij verwijzen ten aanzien hiervan naar de invulling die is gegeven in het 
ontwerpbesluit tot wijziging van de PRV voor wat betreft het bouwen van 
nieuwe woningen in de 20 Ke geluidscontour van Schiphol. 

50 
PLUS 

53 Cie 
EEB 

Talsma Kaderbrief Op pag. 6 staat onder 3.2. dat de 
werkloosheid is gedaald naar 6,3%. Kan 
GS aangeven wat het cijfer van de 
werkloosheid was waarmee ze 
vergelijkt, want dat staat er niet en kan 
GS aangeven of die daling geldt voor 
specifieke doelgroepen, want de 
werkloosheid onder ouderen is nog 
steeds enorm hoog en daling blijft 
achter bij andere doelgroepen 

De bron van deze cijfers is het Centraal Economisch Plan 2016 van het 
CPB ( gepubliceerd 21-3-2016,   zie 
http://www.cpb.nl/publicatie/centraal-economisch-plan-2016 p. 13) Het 
cijfer 6,3%  heeft betrekking op een prognose van het CPB voor 
Nederland voor het jaar 2017. De cijfers waar het CPB van uitgegaan is, 
staan aangeven  in onderstaande tabel  
Jaar  Werkloosheid % van de beroepsbevolking 
2012      5,8 
2013      7,3 
2014      7,4 
2015      6,9 
2016 ( prognose) 6,5 
2017 (prognose) 6,3 
Volgens De Nederlandsche Bank (DNB) neemt de werkloosheid de 
komende jaren sterker af dan eerder gedacht. In haar laatste prognose 
gaat DNB er van uit dat de werkloosheid in 2018 zal dalen tot 5,7%Het 
CPB geeft geen uitsplitsing van de prognose voor leeftijdsgroepen .De 
vergelijkbare CBS statistiek geeft het volgende overzicht van  het verloop 
van de werkloosheid onder ouderen van 2012 tot 2015 
Jaar  Werkloosheid leeftijdsgroep 45-75 jr als % van de beroepsbevolking 
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2012      4,7 
2013      6,0 
2014      6,6 
2015      6,5 
Het  werkloosheidspercentage voor  de leeftijdsgroep 45-75 jaar is dus 
qua niveau lager dan voor  de totale beroepsbevolking en is in het jaar 
2015 met 0,1 procentpunt gedaald van 6,6 naar 6,5. 

50 
PLUS 

54 Cie 
M&F 

Post  Kaderbrief   Op pag.13 staat onder bullet 1 onder D 
dat er hogere uitgaven worden 
verwacht uit Provinciefonds vanwege 
zaken op het gebied van veiligheid/ 
missies en maatschappelijke prioriteiten 
zoals de impuls voor o.a. beschut 
werken en kleuteropvang. Wat valt daar 
nog meer onder die extra uitgaven? 

Deze tekst gaat over de redenen van hogere uitgaven van het rijk, die via 
de trap op/trap af systematiek ook leiden tot een hogere 
provinciefondsuitkering. Voor inzicht in de rijksuitgaven verwijzen wij 
naar de publicaties van het rijk daarover. 

50 
PLUS 

55 Cie 
M&F 

Geldhof Kaderbrief  Op pag. 20 onder P staat 200.000 euro 
geraamd voor digitaliseringskosten, die 
nog onzeker zijn voor 2018. Kan GS 
aangeven waarom dat nog onzeker is, 
het betreft toch alleen monitoring van 
extra gegevens? 

Het bedrag is een inschatting van de extra kosten die we maken voor de 
digitalisering. Het is op dit nog moment nog niet duidelijk aan welke 
digitaliseringseisen de provincie moet voldoen om in 2018 mee te 
kunnen doen aan het Digitaal Stelsel Omgevingswet (DSO). Daarvoor 
wordt dit jaar een analyse gedaan. 

50 
PLUS 

56 Cie 
NLM 

Bond Kaderbrief  Op pag. 20 onder Faunafonds staat dat 
er financiële tegenvaller dreigt voor de 
bestrijding overlast ganzen van 953.000 
euro. 
Voor 2017 en 2018 voor Faunafonds. 
Kan GS aangeven of deze uitgaven 
financieel onbeperkt zijn en/of GS vindt 
dat het Rijk meer kan bijdragen wegens 
bestrijding ganzen in relatie met 
veiligheid vliegverkeer bij Schiphol? 

De kosten voor de vergoeding van schade aan  landbouwgewassen door 
ganzen kunnen variëren, afhankelijk van onder meer 
weersomstandigheden, prijsontwikkelingen en ontwikkelingen in de 
ganzenpopulatie. Het genoemde bedrag kan daardoor uiteindelijk lager, 
maar ook hoger uitvallen.  
Op 10 mei 2016 is de door ons verleende ontheffing voor het vangen en 
doden met CO2 van ganzen  ter voorkoming van belangrijke schade aan 
de landbouw door de rechtbank te Haarlem vernietigd. Nu er dit jaar 
minder mogelijkheden zijn tot beperking van de ganzenpopulatie, 
kunnen de kosten in 2017  verder  oplopen. 
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Een bijdrage van het Rijk in relatie met de veiligheid van het vliegverkeer 
ligt niet voor de hand; het gaat hier immers om de kosten ten gevolge 
van schade aan landbouwgewassen. 

50 
PLUS 

57 Cie 
RWW 

Geldhof Kaderbrief Op pag. 29 staat dat er weer een 
financiële bijdrage wordt gegeven voor 
Collectieve zelfbouw. (onder Ai)Kan GS 
aangeven dat zonder deze Provinciale 
impuls de initiatieven niet van de grond 
waren gekomen, gezien het feit dat de 
eigen verantwoordelijkheid toch ligt bij 
de toekomstige bewoners? Kan GS de 
recente inzichten hierover m.b.t. 
gedaan onderzoek expliciet en 
transparant maken? 

In 2013 hebben wij een evaluatieonderzoek naar de uitvoeringsregeling 
uitgevoerd en in 2015 hebben wij in samenwerking met het Expertteam 
Eigenbouw van het Ministerie van BZK en met de gemeente Amsterdam 
het totale financieringsvraagstuk van collectieve zelfbouw geanalyseerd. 
Dat wil zeggen in de fasen van initiatief, planontwikkeling en realisatie.In 
het algemeen geldt dat de factoren die in de praktijk tot 
financieringsknelpunten leiden per groep en per fase verschillen. De 
samenstelling van collectieven, de locatie en de omvang verschilt. Dit 
maakt het lastig om een generieke oplossing te bepalen.  Onze 
uitvoeringsregeling bevat twee onderdelen: subsidie in de initiatieffase 
en een subsidie in de vorm van een lening in de planontwikkelingsfase. 
Het verzoek voor middelen behelst de subsidie in de initiatieffase. De 
subsidie in de vorm van een lening in de planontwikkelingsfase 
revolveert. In 2015 is geconcludeerd dat er geen eenduidige conclusie 
valt te trekken over de rol van de overheid bij financiering van collectieve 
zelfbouwprojecten. De markt pakt het niet vanzelf op, anderzijds is ook 
niet te voorspellen wat er gebeurt als de overheid geen subsidies of 
aantrekkelijke leningen zou verstrekken. Tot op heden is er echter geen 
bank of andere geldverstrekker die aantrekkelijke en passende producten 
op dit gebied aanbiedt. Specifiek ten aanzien van de subsidie in de eerste 
fase is geconcludeerd dat deze van groot belang is om projecten van de 
grond te krijgen: voor de oriëntatie op het project en de wijze waarop 
professionals erbij betrokken worden. Het helpt om de eerste stap te 
zetten waardoor er meer duidelijkheid en daardoor meer vertrouwen in 
het project komt. Banken zijn in deze eerste fase sowieso niet bereid 
leningen te verstrekken. De subsidie werkt daarmee drempelverlagend 
bij de start. 

50 58 Cie Van der Kaderbrief   Op Pag. 23 staat onder W dat er nog Het streven is om de collectie permanent aan het publiek te kunnen 
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PLUS EEB Hoek eenmaal een eenmalige investering 
wordt gevraagd van 600.000 voor de 
periode 2017-2019 voor de collectie die 
is gevonden in het kader project 
onderwaterarcheologie bij Texel. Kan GS 
aangeven of de gevonden collectie die 
de Provincie toebehoort ook constant 
gepresenteerd kan worden aan het 
publiek? 

tonen. Vanwege de kwetsbaarheid van de collectie (m.n. van het textiel) 
vindt in de komende periode wetenschappelijk onderzoek plaats om te 
kunnen bepalen onder welke condities de collectie getoond kan worden. 
Met behulp van extern advies wordt dit vertaald naar een concreet plan 
van aanpak. 

50 
PLUS 

59 Cie 
EEB 

Talsma Kaderbrief  Op pag. 24 onder regels AB afkoopsom 
Geestmerambacht dat we een 
afkoopsom van 3,62 miljoen aan hen 
betalen voor verzelfstandiging. Kan GS 
aangeven dat we er hiermee vanaf zijn 
en geen toekomstige subsidies als ze in 
geldnood zijn behoeven te betalen? Kan 
GS ook aangeven waarom er in de 
meerjarenbegroting nog een extra 
bedrag van € 251.000,- bijkomt van de 
te maken keuze, welke keuze is dat dan? 

Er is nog geen overeenstemming met het recreatieschap over de hoogte 
van de door de provincie te betalen afkoopsom.Het genoemde bedrag 
van 3,62 miljoen is door het bestuur van het recreatieschap afgewezen. 
Per 1-1-2017 is de provincie niet langer participant in het 
recreatieschap.Na betaling van een afkoopsom zijn er geen verdere 
financiele verplichtingen die op de provincie rusten i.v.m. de 
instandhouding van het recreatiegebied Geestmerambacht. De 
genoemde 251.000,- euro is de mogelijk extra benodigde financiele 
ruimte om tot bestuurlijke overeenstemming te komen dan wel de keus 
om de gang naar de rechter te maken indien geen overeenstemming 
wordt bereikt. 

50 
PLUS 

60 Cie 
M&F 

Post Kaderbrief   I.v.m. een Lange termijn begroting 
genoemd onder 6.3 pag. 39. Kan GS 
aangeven hoe zij eventuele dreigende 
tekorten gaat oplossen, kan zij al een 
inschatting maken om leningen af te 
sluiten of niet? 

Begrotingstekorten en financieringstekorten zijn verschillende zaken. Een 
begrotingstekort ontstaat, wanneer wij meer zouden uitgeven dan er 
binnenkomt. In de genoemde paragrafen leggen wij uit dat een 
begrotingstekort niet is toegestaan door onze toezichthouder en in ons 
eigen begrotingsbeleid hebben wij vastgelegd, dat wij altijd zorgen geen 
begrotingstekort te hebben (een structureel sluitende begroting). Een 
financieringstekort kan ontstaan wanneer wij investeringen doen waar 
wij ook in de toekomst plezier van hebben en daarvoor een lening af 
moeten sluiten. Vergelijk de aanschaf van een huis met een hypotheek. 
Een financieringstekort is niet erg, zolang de inkomsten voldoende zijn 
om de aflossing van de lening te kunnen betalen. Wij monitoren via de 
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treasuryfunctie voortdurend de stand van de financiering en rapporteren 
hierover in de begroting en jaarstukken. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tabel bij vraag 30 2016 2017 2018 2019 2020

indexering 0,00 -0,38 -0,86 0,29 -0,05

apparaat 0,00 0,00 0,00 0,00 2,29

afrekeningsverschillen 3,47 0,00 0,00 0,00 0,00

Totaal 3,471 -0,38 -0,86 0,29 2,236


